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Írásbeli kérdés

Dr. Szili Katalin
az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Az egységes nemzeti régészeti stratégiáról” címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést
kívánok benyújtani dr . Hitler István oktatási és kulturális miniszterhez . Kérdésemre a választ
írásban kérem !

Tisztelt Miniszter Úr!

2007. március 26-án módosította a régészeti lelőhelyek feltárásának, illetve a régészet i
lelőhely, lelet megtalálója anyagi elismerésének részletes szabályairól szóló 18/2001 . (X. 18 .)
NKÖM rendeletet.

A rendeletmódosítás vezető i összefoglalója az alábbiakban határozta meg a módosítás okait :
„Jelenleg nincs központilag meghatározott egységes nemzeti régészeti stratégia, hiányzik az
egységes szemlélet, nincsenek egységes, vagy legalább egymással kompatibili s
dokumentációs, nyilvántartási és feldolgozási rendszerek . Az inkompatibilis rendszerekbő l
következően az országos közhiteles nyilvántartás sem lehet hatékonyan m űködőképes, ami a
preventív beavatkozások elégtelenségét okozza . A nagyberuházásokból származó hatalmas
tömegű leletanyag és dokumentáció egységes nemzeti örökségként való kezelését tehát me g
kell oldani . Ugyancsak megoldásra vár a jogi szabályozás miatt különböz ő státusú régészeti
objektumok, tehát a régészeti örökség valamennyi elemének egységes kezelése . A
nagyberuházások – a jellegükből adódóan – sokszor több közigazgatási egység területé t
érintik, ami a jelen szabályozás miatt több muzeális intézmény illetékességét jelenti, ez pedi g
sokszor eltérő feltárási módszereket és színvonalat eredményez a régészeti munkában . Ilyen
helyzetben a hatékony szakmai és pénzügyi felügyelet gyakorlatilag megoldhatatlan . Ezért
szükséges egy egységes szakmai koncepción nyugvó, egységes normarendszer szerinti ,
központilag szervezett és országosan koordinált eljárásrend és irányítás megalkotása . ”

A sajtóhírekből arról kellett értesülnünk, hogy a 2007 . áprilisában létrejött Kulturáli s
Örökségvédelmi Szakszolgálat (K .Ö.Sz.) tavalyi tevékenysége meglehetősen ellentmondáso s
volt. A hírek szerint a K.Ö.Sz. feltárásai drágábbak, lassabbak és több esetben vitathat ó
szakmai színvonalúak voltak . Ugyanakkor arról is értesültünk, hogy a K .Ö.Sz. nagy értékű,
több milliárdos közbeszerzési eljárásokat folytatott le . Ebbő l arra kell következtetnünk, hogy
a K.Ö.Sz. jelentős összegű megbízásokat kapott megel őző feltárások elvégzésére . Ezen
megbízások minden bizonnyal hozzájárultak a fent vázolt, kívánt cél megvalósításához .



A fentiekre tekintettel kérem tájékoztatását abban a kérdésben, hogy a szaktárca és a K .Ö.Sz .
mit tett az egységes nemzeti régészeti stratégia megalkotása érdekében, kidolgozták-e a z
egységes szakmai koncepción nyugvó, egységes normarendszer szerinti, központila g

szervezett és országosan koordinált eljárásrendet .

Várom Miniszter Úr válaszát !

Budapest, 2008 . február
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